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Jednotný dozor nad finančním trhem od jara 2006  

Dozor povede Staňková  
Novou ředitelkou Úřadu státního dozoru  

v pojišťovnictví a penzijním připojištění při 
ministerstvu financí se stala Milada Staňková. 
Nahradila Václava Křivohlávka. Úřad kontro-
luje činnost pojišťoven a penzijních fondů a 
udílí jim povolení k činnosti.  

Tři lidé z deseti u nás uvažují  
o vlastním bydlení 

O pořízení bytu nebo domu v současné době 
podle výzkumu společnosti Factum Invenio 
uvažují tři lidé z deseti. Více než polovina  
z nich přitom počítá se sjednáním hypotečního 
úvěru. Jedná se převážně o ty, kteří žijí  
v nájmu, jež se pohybuje mezi 4000-6000 Kč.  

ČS s kalkulátorem úvěru 
Česká spořitelna má nově na webových 

stránkách www.csas.cz kalkulátor pro výpočet 
splátek spotřebitelských úvěrů. Po zadání 
základních údajů do kalkulátoru klient ihned 
zjistí, jakou výši úvěru má zvolit, aby s ohle-
dem na celkové příjmy a závazky příliš nezatí-
žil svůj rozpočet. Klient navíc může své úvě-
rové požadavky prostřednictvím webových 
stránek odeslat pobočce, která jej následně 
kontaktuje s konkrétní nabídkou.  

Jednotný dozor nad celým finančním trhem 
by měl vzniknout od jara 2006, což by bylo 
výrazné zrychlení proti dosud zvažovanému 
termínu kolem roku 2010. Zastřešující institucí 
by měla být Česká národní banka. Společný 
záměr ministerstva financí a ČNB představil 
ministr financí Bohuslav Sobotka.  

Pokud by návrh prošel, vzal by za své nyněj-
ší plán, který nedávno schválila vláda. Podle 
něho by ze čtyř dozorů měly 
nejprve být od příštího roku dva 
s tím, že České národní bance 
měla přibýt starost o kampeličky 
a Komise pro finanční trh měla 
vzniknout převedením dozoru 
nad pojišťovnictvím a penzijním 
připojištěním z MF pod Komisi 
pro cenné papíry. Vytvoření jed-
notné instituce se pak oddalovalo 
až na dobu přijetí eura.  

Ministerstvo je připraveno 
předložit nový návrh vládě a 
současně spustit práce na kom-
plexním pozměňovacím návrhu 
ke schválení poslancům, řekl 
Sobotka. S přijetím legislativy umožňující 
sloučení se počítá úvodem roku 2006. Rychlej-
ší slučování v jednom kroku umožní podle 
ministra výrazně posílit efektivitu dozoru a 
zároveň snížit náklady na jeho provádění.  

Komise pro cenné papíry chce jednat s mi-
nisterstvem a centrální bankou, řekl předseda 

prezidia Pavel Hollmann. Podpořil však propo-
jení dozorů najednou, a ne ve dvou etapách.  

Organizační uspořádání budoucího jednotné-
ho dozoru nechtěl ministr předjímat. Předpo-
kládá se, že sídlit bude v budově centrální ban-
ky a název Česká národní banka zůstane. Prio-
rity ČNB se měnit nemají. V dalších dvou 
letech po plánovaném spojení dozorů na jaře 
2006 by následovalo vyhodnocování zkušenos-

tí, detailní inventura legislativy a 
promítnutí do zákonů o ČNB a 
dozoru nad finančním trhem.  
V konečné podobě by asi od roku 
2008 přípravu zákonů vykonáva-
lo jen ministerstvo financí, dozor 
ČNB a k tomu by vznikl tzv. 
finanční ombudsman, který by 
převzal ochranu spotřebitele na 
finančním trhu, doplnil náměstek 
ministra financí Tomáš Prouza.  
Propojování dozoru by mělo 
přinést podle odborníků lepší 
ochranu investorů, snížení nákla-
dů a administrativy pro účastníky 
finančního trhu či jednotná pra-

vidla a odpovědnost dohledu.  
Ve světě existují dva systémy dozoru nad 

finančními trhy. Víceúrovňové uspořádání je 
například ve Francii, Španělsku a Finsku. Me-
toda integrace už spojila finanční dozor do 
jedné instituce v Německu, ve Velké Británii,  
v Japonsku či v Kanadě. 

AKTUÁLNĚ 

Po několika rozpačitějších týdnech fondy u nás opět přibraly bezmála miliardu. Ustálily se také 
objemy odkupů, jimiž mnozí zřejmě financují své dovolené. Atmosféra i počasí jsou příznivé, 
houby rostou, akciové trhy také – co si víc přát? 

Největší díl na přílivu fondových investic mají průběžně fondy peněžního trhu. A protože se 
uklidnila zejména fluktuace jejich odkupů, třetina čistých prodejů šla na jejich konto. Dluhopisy 
mají zřejmě již po žních, a jak jsme předpokládali, již druhý týden chladnou. Dluhopisový svět je 
přesto v nevídané situaci a nikdo si není jistý dalším vývojem. Výnosy desetiletých jsou v Evropě i 
v Americe na historických minimech – ještě nikdy nebyly na evropském trhu výnosy 3,105 %. 
Časy dvouciferných výnosů již možná nikdy nezažijeme. 

Naši investoři však vidí minulé výnosy a dluhopisové fondy jsou „in“ s celkovým přílivem přes 
čtvrt miliardy. ISČS Sporobond si připsal 88 mil. Kč, IKS Dluhopisový 32 mil. Kč a ISČS Trend-
bond 16 mil. Kč. Výborně si vede i ING český fond obligací se 72 mil. Kč.  

Kdy asi náš investor pochopí, že jedině dlouhodobé investování do akcií něco vynese? Naše blue 
chips se v úterý dostaly na nejvyšší hodnotu v historii. 

Do akciových fondů přinesli naši investoři 92 mil. Kč. Aby ne, PX 50 vynáší meziročně 60 %, 
od začátku roku 20 % a za poslední tři roky se hodnota investice do PX 50 přesně ztrojnásobila!!! 

Lidé investují do fondů i v okurkové sezoně 

kategorie týden  měsíc 3 měsíce  6 měsíců  rok  
 akciové fondy 0,10 % 3,37 % 10,82 % 11,90 % 22,17 % 

 dluhopisové fondy -0,21 % -0,36 % 1,22 % 2,78 % 7,90 % 

 fondy fondů -0,12 % 2,56 % 11,30 % 10,15 % 13,08 % 

 fondy peněžního trhu -0,01 % 0,06 % 0,36 % 0,81 % 2,02 % 

 smíšené fondy 0,06 % 1,14 % 4,52 % 6,45 % 16,34 % 

Výkonnosti kategorií fondů                                                                                                        Zdroj: Peníze.cz 

Brokerjet ČS 
zve zájemce na seminář o pravidelném investování 

Investiční plány 
Díky novému produktu brokerjet lze pravidelně a 
jednoduše investovat i velmi malé částky do certifi-
kátů nebo podílových fondů za výhodných podmí-
nek. Seminář odpoví na následující otázky:  
• Co je pravidelné investování a jaké má výhody? 
• Do kterých instrumentů mohu pravidelně investo-

vat? 
• Co je investiční plán a jak si ho mohu založit? 
• Jaké jsou poplatky za investiční plán?  

 

25. července, 17-19 hod., Ostrava, Hotel Atom, 
Zkrácená 2703, salonek Rudolf 
26. července, 17-19 hod., Brno, Spořitelní akade-
mie, Třída generála Píky, učebna č. 15  
 

Účast na semináři je zdarma po předchozí registra-
ci. Více informací a registrace na www.brokerjet.cz 
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ZE ZAHRANIČÍ EKONOMIKA 

Inflace v eurozóně vzrostla  
Míra inflace v zemích eurozóny v červnu 

podle revidovaných údajů vzrostla na 2,1 %  
z květnových 2 %. Oznámil to  statistický úřad 
Evropské unie Eurostat. Růst je přesně v sou-
ladu s odhady analytiků. V celé Evropské unii 
inflace zůstala na 2 %.  

Diskuse o sjednocení trhu  
s hypotékami v EU  

Evropská komise zahájila půlroční odbornou 
debatu o tom, zda má cenu sjednocovat evrop-
ský trh s hypotečními úvěry. Pokud dospěje  
k závěru, že takový krok by byl prospěšný pro 
spotřebitele a vyhovoval by i bankám a fi-
nančním ústavům, navrhne příští rok konkrét-
ní legislativu.  

Maďarsko snížilo základní  
úrokovou sazbu  

Maďarská centrální banka 18. července další 
měsíc po sobě snížila díky příznivému vývoji 
inflace základní úrokovou sazbu. Základní 
oficiální úrok klesl opět o čtvrtinu procentního 
bodu na 6,75 % a sazba je nyní nejníže za 
poslední více než dva roky. Celkově již letos 
snížila banka základní sazbu o 2,7 procentního 
bodu.  

Slováci nejednotní v zavedení eura 
Slováci nezaujali jednoznačný názor k přije-

tí společné evropské měny, kterou plánuje 
země zavést od roku 2009. Pozitivně se k euru 
staví 46 % obyvatel, opačný názor má 42 % 
Slováků. Vyplývá to z průzkumu agentury 
FOCUS.  

Greenspan: Americká ekonomika 
silně roste, sazby půjdou nahoru  

Americká ekonomika je nyní v silné růstové 
fázi a další vzestup má ještě před sebou. Je 
tedy pravděpodobné, že základní úrokové 
sazby ve Spojených státech půjdou v nejbližší 
době ještě vzhůru. Před členy výboru pro fi-
nanční služby to řekl předseda Rady guverné-
rů Federálního rezervního systému USA (Fed) 
Alan Greenspan. Fed plní ve Spojených stá-
tech roli centrální banky a její guvernér se 
domnívá, že růst ekonomiky bude provázet 
rovněž nízká inflace. To je podle něj kombina-
ce, která si vyžádá pokračující růst sazeb.  

Půjčky Světové banky stouply  
na 22 mld. dolarů  

Půjčky Světové banky rozvojovým zemím 
se ve finančním roce 2005, který skončil  
30. června, zvýšily o 2,2 mld. na 22,3 mld. 
USD. Větší část půjček byla určena pro rychle 
se rozvíjející nové ekonomiky.  

Největším příjemcem půjček od Světové 
banky byla Indie s 2,89 mld. USD.  

Schodek rozpočtu na příští rok bude 76,4 mld. korun  
Stát by měl v příštím roce hospodařit se schodkem 76,4 mld. Kč, což je o 7 mld. méně než letos. 

Na deficitu státního rozpočtu se shodla vláda. Kabinet rovněž schválil orientační limity příjmů a 
výdajů rozpočtu i jednotlivých kapitol.  

Plán, jak zrychlit růst ekonomiky na šest procent  
Kabinet schválil strategii hospodářského růstu, podle které by česká ekonomika měla zrychlit 

svůj růst na 6 % a do roku 2013 dohnat průměr EU. Plán, který vypracoval vicepremiér pro ekono-
miku Martin Jahn, počítá s velkými investicemi do infrastruktury, vzdělání, vědy nebo výzkumu.  

Vláda splatí České národní bance dluh dříve 
Vláda chce uhradit dříve svůj dluh vůči České národní bance, který má od roku 1997. Schválila 

vydání dluhopisů za 22,5 mld. Kč. Poslanci by o vydání obligací mohli hlasovat již v srpnu.  

Paroubek: Moje slova o penzijní reformě byla vytržena z kontextu  
Premiér Jiří Paroubek (ČSSD) tvrdí, že jeho slova o 

tom, že penzijní reforma není nutná, byla zkreslena a 
vytržena z kontextu. Je známá věc, že 20 let by se nemu-
sela důchodová reforma provádět, uvedl s odkazem na 
expertní skupinu. „Nicméně já si myslím, že s největší 
pravděpodobností to nutné je,“ řekl. Agentura Bloom-
berg, které Paroubek rozhovor poskytl, si podle šéfa své 
pražské pobočky Jamese Gomeze stojí za tím, co bylo 
zveřejněno. Podle informací agentury, jež zveřejnil server 
Patria.cz, je premiér proti změnám v důchodovém systé-
mu. Současný systém nezačne zatěžovat rozpočet ještě 20 let a zvyšující se porodnost udrží systém 
několik desetiletí, měl uvést v rozhovoru. Paroubek ale později řekl, že myslel pouze to, že 20 let 
žádný propad systému nehrozí.  

Na půdě MF ČR začala diskuse o bankovních poplatcích  
Diskuse o bankovních poplatcích v ČR začala 20. července na půdě MF ČR, kde se sešli zástupci 

úřadu, ČNB, Poslanecké sněmovny, spotřebitelů a bankovního sektoru. „Výsledkem naší práce 
bude v polovině srpna přehled doporučených změn, kterými by měl bankovní sektor projít, včetně 
harmonogramu jejich uskuteční,“ uvedl náměstek ministra financí Tomáš Prouza. Materiál, který  
z diskuse vzejde, projedná v září vláda a případně doporučí některé legislativní změny. 

KAPITÁLOVÝ TRH 

Firmy by měly mít snadnější přístup na zahraniční kapitálové trhy  
Tuzemští emitenti cenných papírů by měli mít od příštího roku snadnější a levnější přístup na 

zahraniční kapitálové trhy. Vyplývá to z novely zákona o kapitálovém trhu, kterou schválila vláda. 
V ČR by se také mělo zjednodušit obchodování se zahraničními cennými papíry, které jsou již na 
jiných trzích států EU. Novelu musí ještě projednat poslanci a senátoři a podepsat prezident repub-
liky. Novela zavádí pro vydavatele akcií tzv. evropský pas, který již dnes používají například ban-
ky. Pokud bude prospekt cenného papíru schválen v jednom členském státě EU, bude platný i ve 
všech ostatních unijních zemích. Kvůli souladu s unijními směrnicemi přináší novela i další změ-
ny. Upřesňuje postup při veřejných dražbách cenných papírů, pravidla pro mimoburzovní trh, po-
skytování náhrad z Garančního fondu obchodníků s cennými papíry nebo způsob, jakým Komise 
pro cenné papíry registruje investiční zprostředkovatele či jejich registraci ruší. Novela také zpřes-
ňuje pravidla pro obchodování zasvěcených osob, řeší manipulaci s trhem, poctivou prezentaci 
investičních doporučení, uveřejňování střetu zájmů či definování vnitřních informací.  

Zájem Čechů o investování do cenných papírů, zejména akcií, stále roste  
Obchodníci s cennými papíry měli na konci března takřka 900 tisíc zákaznických smluv, což je 

zatím rekord. Meziroční nárůst smluv činil takřka sto tisíc. Vyplývá to z údajů Komise pro cenné 
papíry, která stav podrobně monitoruje od roku 2002. Obchodníci vysvětlují stoupající poptávku  
v první řadě vysokými výnosy domácí burzy, která předloni posílila o více než 43 % a loni o takřka 
57 %. Dalším důvodem je, že bankovní účty, kde je většina úspor domácností, již takřka nevynáše-
jí. Aktivních zákazníků, za něž komise označuje ty, co čtvrtletně uskutečnili aspoň jeden obchod, 
bylo 125 tisíc, meziročně o 4000 více. Nejvíce, přes 50 tisíc, jich měla ČSOB. Česká spořitelna 
evidovala takřka 40 tisíc osob a Komerční banka 13 600 klientů. Z nebankovních brokerů měly 
největší zákaznickou základnu firmy Afin Brokers, C.S. Securities a Fio burzovní.  
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Visa má údajně monopolní praktiky  
Skupina provozovatelů amerických maloob-

chodních sítí podala na vydavatele kreditních 
karet Visa International a dceřinou Visa USA 
žalobu. Žalujícími jsou sítě supermarketů 
Ahold USA, Albertsons, Kroger a Safeway a 
sítě lékáren Walgreen, Eckerd a Maxi Drug. 
Žaloba viní Visa z nezákonného stanovování 
poplatků, jež účtuje firma obchodníkovi po-
každé, když zákazník použije k nákupu její 
karty. Praktiky Visa ji umožňují vybírat 
„uměle nadsazené“ poplatky a udržovat si na 
některých trzích monopolní pozici. 

Uvolněn kurz jüanu vůči dolaru  

Čína přestala trvat na udržování dosavadní-
ho pevného kurzu své měny vůči dolaru. 
Dlouholetý kurz 8,28 jüanu k dolaru přestal 
platit 21. července ve 13.00 SELČ. Nový kurz 
činí 8,11 jüanu k dolaru a Peking bude pásmo 
pro pohyb kurzu definovat vůči koši měn.  

BBVA se stáhla z boje o banku BNL 
Španělská bankovní skupina BBVA stáhla 

svou nabídku na koupi italské Banca Naziona-
le del Lavoro (BNL) za necelých 5 mld. eur. 
Nechala tím volné pole italskému konkurento-
vi a vzdala se nadějí stát se první zahraniční 
bankou, která by koupila významný italský 
peněžní ústav. Proti nabídce BBVA, která 
nabízela převzetí formou výměny akcií, se 
postavila italská pojišťovna Unipol s nabídkou 
ve zhruba stejné hodnotě, avšak v hotovosti, 
tedy výhodněji. Unipol za získání 59 %  BNL 
nabídla 4,9 mld. eur, tedy 2,7 eura na akcii.  

JPMorgan je opět v zisku 
Americká investiční banka JPMorgan Chase 

& Co hospodařila ve 2. čtvrtletí s čistým zis-
kem 1 mld. USD (asi 25 mld. Kč). Před rokem 
měla banka ztrátu 548 mil. USD, kterou způ-
sobily vysoké náklady na právní spory.  

Americkým bankám se dařilo  
Dvěma americkým bankám se ve 2. čtvrtletí 

dařilo: Zisk druhé největší banky v USA Bank 
of America stoupl o 12 % díky růstu poplatků 
v divizi kreditních karet a vkladů drobných 
střadatelů. Zisk Citigroup, největší finanční 
instituce na světě, vzrostl až čtyřnásobně. 

Akcie Royal Dutch Shell na burze  
Na burzách v Londýně a Amsterodamu za-

čalo obchodování s akciemi nově sjednocené-
ho ropného koncernu Royal Dutch Shell. Za-
vršil se tak plán spojení společnosti, která byla 
až dosud organizačně rozdělena na nizozem-
skou a britskou část.  

Visa Europe: Českému trhu vládnou debetní karty  
Podle údajů asociace Visa Europe se v ČR výrazně zvýšilo 

používání platebních karet Visa. Celkové výdaje držitelů 
platebních karet Visa ve 12měsíčním období končícím 
březnem 2005 dosáhly 9,1 mld. eur, což je meziročně  
o 18,4 % víc. Celková hodnota plateb u obchodníků v tomto 
období přesáhla 1,5 mld. eur (přes 45 mld. Kč), což je 
nejvyšší suma v dějinách bezhotovostních plateb v ČR. Ve 
srovnání s loňskem je to nárůst o 28,1 %. Při nákupech  
v obchodech čeští držitelé karet Visa uskutečnili přes 41 mil. transakcí – meziroční nárůst 34,4 %. 
Dominantní postavení na českém trhu tradičně zaujímají debetní karty. Objem výdajů na debetních 
kartách vzrostl o 16,6 % na 8,3 mld. eur (249 mld. Kč).  

ČSOB přichází s neembosovanou kartou MasterCard  
Československá obchodní banka se stala první českou bankou, která vydává novou elektronickou 

neembosovanou platební kartu MasterCard. Zahájení jejího vydávání předpokládá od 3. čtvrtletí.  

Stavební spořitelny půjčily víc peněz než v loňském roce  
Češi si od stavebních spořitelen půjčují čím dál více peněz. Zatímco počet poskytnutých úvěrů za 

prvních šest měsíců letošního roku ve srovnání se stejným obdobím roku 2004 mírně poklesl, ob-
jem úvěrů vzrostl téměř o 14 % na 19,9 mld. Kč. Roste i počet nově uzavřených smluv, z 280 tisíc 
v polovině roku 2004 na 353 tisíc ke konci června letošního roku.  

Volksbank prodloužila termíny pro podání platebních příkazů 
Volksbank prodloužila termíny pro fyzické podávání tuzemských platebních příkazů. Aby platba 

odešla ještě týž den, kdy byl platební příkaz na pobočce předložen, stačí, když klient přijde do  
15 hodin, a ne do 12.30 hodin, jak tomu bylo dříve. Platba bude připsána na účet příjemce ve 
stejný den, pokud se bude jednat o transakci v rámci tuzemských poboček Volksbank. U 
elektronicky zadávaných příkazů pomocí Internetbankingu, Homebankingu nebo Multicashe je 
nejzazší termín 17. hodina oproti dřívějšímu termínu 15.30 hodin. V obou případech termíny platí 
pro pracovní dny. Došlé platby ze zahraničí jsou zaúčtovány na konto klienta ještě v tentýž den, a 
to v případě, že banka obdrží podklady od korespondenčních bank do 15 hodin. 

BANKY 

Čekia: Vyvlastnit malé akcionáře chce již 57 firem  
O svolání valné hromady, která má schválit vyvlastnění menšinových akcionářů, požádalo již  

57 firem, uvedla Česká kapitálová informační agentura. Podobný postup podle jejích databází 
připadá v úvahu u více než 300 společností. V seznamu jsou firmy Česká pojišťovna, Českomorav-
ské doly, Deza, Gala, Jitex Písek, Kartografie Praha, Kone, Maso Planá, OKD, Sellier & Bellot, 
Severomoravská energetika, Středočeská energetická, Teplárna Otrokovice, Teplárny Brno, Výcho-
dočeská energetika, Zakládání staveb, Západočeská energetika a další.  

Telefónica nabídne menšinovým akcionářům Telecomu akcie  
Nový vlastník Českého Telecomu, španělská Telefónica, může menšinovým akcionářům v rámci 

povinné nabídky převzetí nabídnout za akcii 456 Kč. Návrh Telefóniky schválila Komise pro cen-
né papíry. Minoritní akcionáři budou mít možnost, nikoliv povinnost, nabídku využít. Telefónica 
musí odkoupení akcií minoritním podílníkům nabídnout do 60 dnů od získání většiny v Telecomu, 
tedy do poloviny srpna. Nabídka převzetí bude závazná 52 dnů od uveřejnění v denním tisku.  

KCP zamítla žádost PKN o výkup minoritních podílů v Unipetrolu  
Komise pro cenné papíry zamítla žádost PKN Orlen o udělení souhlasu s povinnými nabídkami 

minoritním vlastníkům na koupi akcií Unipetrolu, Spolany a Parama. PKN Orlen připraví novou 
žádost, která vezme v úvahu požadavky KCP. Polská firma nabídla 103 Kč za akcii Unipetrolu, 
701 Kč za akcii Parama a 100 Kč za akcii Spolany.  

ING Fondy vyplácejí dividendu za první pololetí  
Dne 29. července vyplatí korunové fondy ING svým investorům dividendu za uplynulých šest 

měsíců. Stejně jako v předchozím pololetí vyplatí dividendu všechny tři dividendové fondy, které 
ING nabízí českým investorům. ING Český akciový fond vyplatí dividendu ve výši 173,51 Kč na 
jednu akcii dividendové třídy. ING Český fond peněžního trhu vyplatí na jednu dividendovou akcii 
10,36 Kč. Dividenda vyplacená na jednu akcii ING Českého fondu obligací činí 88,56 Kč.  
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Zisk Merrill Lynch překonal odhady  
Zisk americké investiční banky a makléřské 

společnosti Merrill Lynch stoupl za 2. čtvrtletí 
meziročně o 5,6 % a překonal odhady analyti-
ků. Společnost uvedla, že obtížné podmínky 
na finančních trzích kompenzovala zvýšenými 
příjmy divize investičního bankovnictví. Čistý 
zisk největšího provozovatele makléřských 
služeb v USA dosáhl 1,13 mld. USD proti 
1,07 mld. USD před rokem.  

Malajsie zrušila pevný kurz měny 
Malajsie se 21. července rozhodla ukončit 

politiku pevného kurzu své měny ringgit vůči 
dolaru a přejít ke kontrolovaně plovoucímu 
kurzu. Ringgit, který má od asijské finanční 
krize v roce 1998 fixní kurz 3,8 MYR za ame-
rický dolar, se bude od nynějška moci kontro-
lovaně pohybovat, sdělila centrální Bank Ne-
gara. Dodala, že jeho hodnota bude určována 
základními ekonomickými faktory a že ji ban-
ka bude monitorovat. Rozsah možného pohy-
bu ringgitu však banka neoznámila.   

Bývalý šéf NYSE urovná spor  
Bývalý šéf newyor-
ské burzy Richard 
Grasso je připraven 
urovnat spor s úřa-
dy. Ty ho v loňském 
roce začaly stíhat 
kvůli tomu, že si 
nechal od burzy 
vyplatit odchodné 
ve výši 187,5 mil. 
USD (asi 4,7 mld. 
Kč). Grasso to na-
značil v rozhovoru 

na televizní stanici CNBC. „Myslím, že bude 
v zájmu všech snažit se o urovnání sporu  
s prokurátorem Eliotem Spitzerem,“ řekl bý-
valý předseda správní rady a výkonný ředitel  
NYSE. Právě Spitzer začal Grassa loni v květ-
nu stíhat. „Zda dosáhneme smíru, bude záležet 
na zúčastněných stranách,“ upřesnil Grasso, 
avšak nenaznačil, jaké podmínky považuje za 
přijatelné. Spitzer v obvinění uvedl, že Grasso 
dostal až příliš velké odstupné. To neodpoví-
dalo výši odměňování v organizacích, které 
nejsou orientovány na zisk, což je i NYSE. 

Webová poradna pro kreditní karty  
Vydavatelé kreditních karet v Británii zalo-

žili na internetu poradnu pro uživatele. Nová 
webová stránka lidem poradí, jaký druh karty 
je pro ně výhodný, a pomůže jim vyhýbat se 
nadměrnému zadlužení, uvedl internetový 
servis BBC.  

V zemi funguje kolem 1500 různých druhů a 
značek těchto nástrojů běžného zadlužení. 
Stránku založilo sdružení Apacs, které zastu-
puje všechny hlavní britské vydavatele kredit-
ních karet.  

CRA: Penzijní fondy jsou pro klienty poměrně bezpečné  
Sektor penzijního připojištění je průhledný, 

účast v penzijních fondech je pro klienty po-
měrně bezpečná, tvrdí analytik ratingové agen-
tury CRA Rating Agency Pavel Rudiš, který 
představil analýzu odvětví. Ta všech 11 penzij-
ních fondů (PF) hodnotí v tzv. investičním stup-
ni, který charakterizuje nízká míra rizika. Pen-
zijní připojištění má v ČR přes 3 mil. lidí. Mezi 
silné stránky PF patří mj. silná regulace, vý-
razná finanční podpora státu, účast zaměstnava-
telů, koncentrace sektoru a silné akcionářské 
zázemí převážné většiny fondů. Výhodou je i 
to, že fondy připojištění nabízejí jako specializované instituce. Naopak slabou stránkou fondů je 
jejich neznámá konečná podoba v novém důchodovém systému, neoddělení majetku fondů a účast-
níků, růst nákladů na získávání nových klientů či vysoký věk účastníků a jejich nízké příspěvky.  

Penzijní fond České pojišťovny uspěl v CZECH TOP 100  
Penzijní fond České pojišťovny (PFČP) potvrdil své postavení největšího penzijního fondu, když 

se umístil na prvním místě ve své kategorii v žebříčku CZECH TOP 100. Loni byl druhý. Žebříček 
nejvýznamnějších společností, který je sestavován Sdružením CZECH TOP 100 na základě ekono-
mických údajů poskytnutých firmami, byl veřejnosti představen poprvé v roce 1995.  

Objem aktiv pod správou Credit Suisse Life & Pensions je vyšší 
Objem aktiv pod správou Credit Suisse Life & Pensions penzijního fondu ve 2. letošním čtvrtletí 

vzrostl. K 30. červnu spravoval fond prostředky ve výši 25,142 mld. Kč, tj. o 14,4 % více než loni.  

POJIŠŤOVNY A PENZIJNÍ FONDY 

Nová hypotéka Ekospolu ve spolupráci s Hypoteční bankou 
Společnost Ekospol, která realizuje developerské projekty v Praze 10 a v Roztokách u Prahy, 

zavedla pro své klienty ve spolupráci s Hypoteční bankou Hypotéku Ekospol. Při financování kou-
pě nového bytu touto hypotékou klienti v rámci akce „Letní revoluce“ neplatí žádnou zálohu,  
100 % ceny bytu lze tedy financovat hypotečním úvěrem, a to bez navýšení základní ceny bytu.  

Raiffeisenbank končí s poplatkem za zrušení účtu  
Raiffeisenbank je další bankou, která začátkem srpna odstraní ze sazebníku poplatek za zrušení 

účtu. Dosud poplatek činil 300 Kč. Zrušení poplatku se týká všech běžných účtů vedených v koru-
nách i cizích měnách, stejně tak všech balíčků služeb, jejichž součástí je běžný či spořící účet.  

ČSOB zlevní výběry ze svých bankomatů na Slovensku 
ČSOB od 1. srpna pro své klienty zlevňuje výběry 

hotovosti ze svých bankomatů na Slovensku na stej-
nou úroveň jako u výběrů z bankomatů ČSOB v ČR. 
Dosud byly zpoplatněny stejně jako výběry z banko-
matů v zahraničí. Klienti tak za výběry hotovosti  
z bankomatů v SR zaplatí při použití debetní plateb-
ní karty 5 Kč oproti původním 80 Kč + 0,5 % z vy-
bírané částky a 5 Kč + 1,5 % při použití kreditní 
karty oproti původním 80 Kč + 1,5 %. ČSOB rovněž 
zvýhodňuje platby v rámci banky z ČR na Sloven-
sko, které jsou zpoplatňovány jako tuzemský platební styk. Banka dále klientům v ČR nabízí vede-
ní běžných účtů, termínovaných vkladů a směnárenské služby ve slovenských korunách. 

Objem hypoték Hypoteční banky vzrostl o třetinu 
Hypoteční banka poskytla za půl roku 6230 hypotečních úvěrů ve výši 7,2 mld. Kč. Proti stejné-

mu období loňského roku tak objem hypoték vzrostl o 33 %. Průměrná výše hypotečního úvěru 
meziročně vzrostla o 130 tisíc Kč na 1,156 mil. Kč, což představuje růst o 13 %.  
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